ΘΗΛΥΚΑ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ ΣΕ -ΙΑ ΚΑΙ -ΕΙΑ

Σε –ια λήγουν τα εξής θηλυκά ουσιαστικά:
-Όλα τα οξύτονα.
π.χ. φωλιά, τεμπελιά, φωτιά.
Εξαιρούνται τα οξύτονα που παράγονται από ρήματα σε –εύω.
π.χ. γιατρεύω – γιατρειά, ποvηρεύω – ποvηρειά.
-τα παρoξύτoνα που παράγονται από αρσενικά ουσιαστικά σε –ος.
π.χ. γεωργός – γεωργία, φιλόλογος – φιλολογία.
-Τα παροξύτονα που παράγονται από ρήματα β’ συζυγίας, β’ τάξης (σε -ώ, -είς, -εί).
π.χ. πολυλογώ – πολυλογία, αδικώ – αδικία.
-τα παρoξύτoνα που λήγουν στον καταχρηστικό δίφθογγο –ια.  π.χ. ζήλια, φτήνια.
Εξαιρείται το ουσιαστικό φτώχεια.
-Τα παρoξύτoνα που παράγονται από επίθετα.  π.χ. εύκολος – ευκολία, σοφός – σοφία.
-Τα παρoξύτoνα βαφτιστικά κύρια ονόματα.  π.χ. Ευαγγελία, Αθανασία, Σταματία.
Εξαιρείται το όνομα Βασιλεία.
-Τα παρoξύτoνα τοπωνύμια.  π.χ. Σικελία, Γερμανία, Βοιωτία.
Εξαιρούνται τα ονόματα Ηλεία, Σητεία, Τροία.
-Τα ονόματα των επιστημών και των μαθημάτων.  π.χ. ανατομία, γεωγραφία, ιστορία.
Εξαιρείται το ουσιαστικό χημεία.
– Τα προπαροξύτονα που παράγονται από αρσενικά ουσιαστικά σε –της και έχουν κατάληξη –τρια.
π.χ. καθηγητής – καθηγήτρια, καθαριστής – καθαρίστρια.
  
Σε –εια λήγουν τα εξής θηλυκά ουσιαστικά:
-Τα παροξύτονα που παράγονται από ρήματα σε –εύω. π.χ. λατρεύω – λατρεία, θεραπεύω – θεραπεία.
-Τα παροξύτονα που παράγονται από επίθετα σε –ύς.  π.χ. ευθύς – ευθεία, οξύς – οξεία.
-Μερικά παροξύτονα ουσιαστικά όπως τα ανδρεία, ξυλεία, λεία κ.ά.
-Τα προπαροξύτονα που παράγονται από ρήματα β’ συζυγίας, β’ τάξης.
π.χ. ενεργώ – ενέργεια, συμπαθώ – συμπάθεια.
Εξαιρείται το ουσιαστικό άγνοια.
-Τα προπαροξύτονα που παράγονται από επίθετα σε -ής.  π.χ. ειλικρινής  ειλικρίνεια, επιμελής – επιμέλεια.
-Τα προπαροξύτονα βαφτιστικά κύρια ονόματα.  π.χ. lφιγένεια, Θάλεια, Γαλάτεια.
-Τα προπαροξύτονα τοπωνύμια.  π.χ. Δεκέλεια, Χαιρώνεια, Φιλαδέλφεια.
 Εξαιρούνται τα ονόματα Ερέτρια, Εύβοια.
-Τα προπαροξύτονα κύρια ονόματα που παράγονται από αρσενικά κύρια ονόματα.
π.χ. Αλέξανδρος- Αλεξάνδρεια, Οδυσσέας- Οδύσσεια.
                                           ΑΣΚΗΣΗ
Συμπληρώστε τα κενά των θηλυκών ουσιαστικών με τις καταλήξεις

-ια ή -εια.
· πολιτ……              παιδ……              συντέλ……
· ευκολ…..              λατρ……              σοφ……
· Φιλαδέλφ……        οξ……                φιλολογ……
· παραξεν……          καθηγήτρ……     θεραπ……
· προσδοκ……           πορτοκαλ……          μαγ……
· αρμον……                συνήθ……            ζήλ……
· φτώχ……                  ευκολ……            κακοήθ……
· φωλ…..                       υγ…..                 πολυτέλ……
· προεδρ……               ασφάλ……           λαλ…..
· αλι……                       Ισπαν…..             φυτ……
· τσιμπ……                 οδηγ……                ωφέλ……
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